

THE BORDER CONSORTIUM

နှစ်လည် အထွေထွေသုံးသပ်ချက် အစီရင်ခံစာ (ဇန်နဝါရီလ မှ ဇွန်လအထိ ၂၀၂၁ ခုနှစ်)



နောက်ခံကြောင်းရာ



၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလတွင် မြန်မာစစ်တပ်က စစ်အာဏာသိမ်းပိုက်ခဲ့သည်။ အရေးပေါ်အခြေအနေတရပ် ကြေညာ၍ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ (SAC) ကို ဖွဲ့စည်းကာ ရွေးကောက်ခံအစိုးရအစား နိုင်ငံကို အုပ်ချုပ်နေခဲ့သည်။ ရွေးကောက်ပွဲ မဲမသမာမှုများကို အကြောင်းပြု၍ စစ်အာဏာသိမ်းရသည်ဟု ဆင်ခြေဖော်ပြပြီး၊ ဤအချက်ကို သီးခြားလွတ်လပ် သည့် လေ့လာသူများက လုံးဝငြင်းပယ်ခဲ့ကြသည်။ ယခု စစ်အာဏာသိမ်းမှုကို အကျယ်အပြန့် ပြစ်တင်ရှုံ့ချခဲ့ကြပြီး၊ ဆန္ဒပြသူ သန်းနှင့်ချီ၍ လမ်းမများပေါ်ထွက်ကာ ဆန့်ကျင်ကန့်ကွက်ကြသည်။ ပြည်သူ့အာခံရေး လှုပ်ရှားမှု (CDM) တွင် ပူးပေါင်းပါဝင်ခဲ့ ကြသည်။ စစ်တပ်က ယခုဆန္ဒပြကန့်ကွက်မှုများကို များသောအားဖြင့် အကြမ်းဖက်နည်းဖြင့် တုံ့ပြန်ခဲ့သည်။ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်နေ့မှစတင်၍ ပြည်သူ ၅,၅၀၀ ကျော် ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခံရကာ၊ လူ ၉၀၀ ကျော် သတ်ဖြတ်ခံခဲ့ရသည်။

မြို့ပြများရှိ ပြည်သူ့အာခံရေး လှုပ်ရှားမှုများအပေါ် ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်စွာ ဖြိုခွဲချေမှုန်းမှု အကျိုးဆက်အနေဖြင့် လူထောင် ပေါင်းများစွာ ထွက်ပြေးလာကာ တိုင်းရင်းသားအဖွဲ့အစည်းများ ထိန်းချုပ်ရာဒေသများတွင် ခိုလှုံခဲ့ကြသည်။ အမျိုးသား ညီ ညွတ်ရေးအစိုးရ (NUG) ကို ရွေးချယ်ခံ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများမှ ခေါင်းဆောင်များ ဖြင့် ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ကာ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေကို ဖျက်သိမ်းခဲ့ကြသည်။ စစ်မှန်သည့် ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရေစီ အတွက် နယ်ပယ်တခုဖန်တီးနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေကြသည်။

(SAC) ကောင်စီက မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ကို ဝင်ရောက်စွက်ဖက်ကာ၊ အင်တာနက်များ ကန့်သတ်ချုပ်ချယ်ခြင်းတို့ကြောင့် ဘဏ္ဍာငွေကြေးကဏ္ဍတွင် အကြီးအကျယ် ဂယက်ရိုက်ခတ် ကမောက်ကမ ဖြစ်စေသည်။ ငွေသားလည်ပတ်မှု မရှိနိုင်ခြင်းကြောင့် အကူအညီပေးရေး အဖွဲ့အစည်းများ၏ လုပ်ငန်းဆောင်တာများ အကန့်အသတ်ဖြစ်စေသကဲ့သို့၊ အခြားကဏ္ဍ များအပေါ်လည်း ထိခိုက်သက်ရောက်စေသည်။ တရားမဝင်ဈေးကွက်တွင် ငွေသားလဲလှယ်ရယူလိုပါက အနည်းဆုံး ၁၀% အထိ ပေးနေကြရသည်။ ကမ္ဘာ့ဘဏ်နှင့် UNDP တို့၏ ခန့်မှန်းချက်များအရ ဆင်းရဲမှုမျဉ်းအောက် နေထိုင်ကြရသူ ပြည်သူများ သည် နှစ်ဆမြင့်မားကာ၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ် နှစ်ဆန်းပိုင်းတွင် ဆင်းရဲသူများသည် နိုင်ငံလူဦးရေ၏ တဝက်နီးပါး ဖြစ်လာနိုင်သည်။ ဤ သည်မှာ ၂၀၀၅ ခုနှစ်မှ စတင်၍ ရရှိခဲ့သော ဖွံ့ဖြိုးမှုများ နောက်ပြန်ဆုတ်ရမည့် အခြေအနေဖြစ်သည်။

ကရင်ပြည်နယ် မြောက်ပိုင်းနှင့် ကယားပြည်နယ်တို့တွင် အရပ်သားများအပေါ် စစ်ဘက်-လူထု မခွဲခြား လက်နက်ကြီးများဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများ ရှိခဲ့ရာ၊ လူထုပေါင်း ၁၇၀,၀၀၀ ကျော် အိုးအိမ်စွန့်ပစ် ထွက်ပြေးကြရခြင်း၏ အဓိကအကြောင်းအရင်း ဖြစ်သည်။ ကျောင်း အဆောက်အအုံများ၊ ကျန်းမာရေးဆေးခန်းများ၊ ဘုရားရှိခိုးကျောင်းများလည်း လက်နက်ကြီးများကြောင့် ပျက် စီးကြရသည့် ရပ်ရွာပိုင် အဆောက်အအုံများတွင် အပါအဝင် ဖြစ်သည်။ စနစ်တကျအကြမ်းဖက်မှုများနှင့် လူ့အခွင့်အရေးချိုး ဖောက် ကျူးလွန်မှုများ၏ ပုံစံသည် “ဖြတ်လေးဖြတ် သောင်းကျန်းသူနိမ့်နင်းရေး” မဟာဗျူဟာသဘော ထင်ဟပ်နေပြီး၊ ဤ အတိုင်း ဆယ်စုနှစ်ပေါင်းများစွာ အရပ်သားလူထုများအပေါ် ပစ်မှတ်ထား တိုက်ခိုက်လာခဲ့သည်။ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများ (EAOs) ထံသို့ စားနပ်ရိက္ခာ၊ လူသစ်၊ ထောက်လှမ်းရေးသတင်းများ နှင့် အရင်းအမြစ်များ မထောက်ပံ့နိုင်စေ ရန် ဆောင်ရွက်ခြင်း ဖြစ်သည်။ စစ်ရေးထိုးစစ်များကြောင့် လယ်ကွင်းများသို့ သွားရောက်ရန် ခက်ခဲစေပြီး၊ တောင်ကုန်းများ ပေါ်တွင်သာ မိုးရာသီစပါးစိုက်ခင်းများ ပြင်ဆင်ကြရသည်။ သို့ဖြစ်ရာ လာမည့်နှစ်အတွက် စားနပ်ရိက္ခာလုံခြုံမှု သိသာစွာ ထိ ခိုက်သက်ရောက်မှု ရှိစေမည်ဖြစ်သည်။

လူထု ၈,၀၀၀ ကျော် ထိုင်းနိုင်ငံအတွင်းသို့ ဖြတ်ကျော်ခိုလှုံခဲ့ကြသည်။ ထိုင်းစစ်တပ်က ထိန်းသိမ်းကာ လုံခြုံပြီဟု ထိုင်း စစ် တပ်က ယူဆသည့်အခြေအနေတွင် ၎င်းတို့ကို မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်ပို့ခဲ့သည်။ လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုများ ပြန်ဖြစ်လာမှသာ ပြန်၍ ဖြတ်ကျော်ခွင့်ပြုသည်။ သို့သော် ရက်အနည်းငယ်အကြာတွင် ၎င်းတို့ကို ပြန်စေခဲ့သည်။

COVID -19 ရောဂါကူးစက်မှု မြန်မာနိုင်ငံတွင် မြင့်တက်လာပြီး၊ လူပေါင်း ၁၅၀,၀၀၀ ကျော် ကူးစက်ခံရကြောင်း အတည်ပြုနိုင် ခဲ့သည်။ သေဆုံးသူ ၃,၃၀၀ ဦးအထိ ဆိုးရွားခဲ့သည်။ ကျန်းမာရေးစနစ် ပြိုကွဲလုနီးပါး ဖြစ်ခဲ့ရသည်။ ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းများ အပေါ် ပစ်မှတ်ထား တိုက်ခိုက်ခြင်း၊ အသက်ကယ်ပစ္စည်း ကရိယာများကို စစ်တပ်က သိမ်းဆည်းခြင်း၊ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံ ပေးမှု နှေးကွေးနေခြင်းအပြင်၊ စစ်အစိုးရအပေါ် အယုံအကြည်မရှိကြသောကြောင့် ပို၍ ဆိုးရွားနှောင့်နှေးစေခဲ့သည်။ ဇွန်လ တိုင်အောင် နိုင်ငံပြည်သူ၏ ၃% သာ အပြည့်အဝ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးရသေးသည်။

အစီအစဉ်အရ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုများ

အစီအစဉ်အရ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှု လုပ်ငန်းများကို TBC အဖွဲ့၏ ၂၀၂၀-၂၀၂၂^၁မဟာဗျူဟာအရ လမ်းညွှန်ထားပြီး၊ လက်ရှိ ဖြစ်ပွားနေသော COVID-19 ကူးစက်ကပ်ဘေး အခြေအနေအရ ပြန်၍ ချိန်ညှိ ကျင့်သုံးသည်။ ကူးစက်မှု လျော့နည်းကျဆင်း စေရေးအတွက် ထိန်းချုပ် ကာကွယ်မှု အစီအစဉ်များ ဆောင်ရွက်ပြီး၊ မရှိမဖြစ်လိုအပ်သည့် ဝန်ဆောင်ပေးမှုများကို စခန်းများ သို့ ပြတ်တောက်ကြန့်ကြာမှု မရှိစေဘဲ ပေးဆောင်နိုင်ခဲ့သည်။ သို့သော် မြန်မာနိုင်ငံ အရှေ့တောင်ပိုင်းဒေသရှိ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု ဝန်းကျင်မှာ စစ်အာဏာသိမ်းမှုနောက်ပိုင်းတွင် သိသာစွာ ဆိုးရွားကျဆင်းလာနေ သည်။ TBC အဖွဲ့နှင့် မိတ်ဖက်အင်အားစုများက လူသိပ်မသိသာစေဘဲ၊ ရပ်ရွာက ဦးဆောင်စေသော အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ပေးမှု များဖြင့် ကူညီတုံ့ပြန်မှုများ ဤကာလအတွင်း တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ နိုင်ငံတကာမိသားစုများ၏ တရားဝင် လူသားချင်း စာနာမှုဆိုင်ရာ ဖွဲ့စည်းထားမှုများ အကြီးအကျယ် ကန့်သတ်ထိန်းချုပ်ခံထားရစဉ်အတွင်း ဤသို့ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း ဖြစ်သည်။

မဟာဗျူဟာ လမ်းညွှန်ချက် (၁)

အိုးအိမ်စွန့်ပစ် ထွက်ပြေးကြရသူများ ရပ်ရွာလူထုများ၏ လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များ ဖြည့်ဆည်းပေးခြင်း - အမျိုးသမီးများ၊ ကလေးငယ်များ၊ အသက်ကြီးရွယ်အိုများ နှင့် ဖျားနာနေသူများ၊ မသန်စွမ်းသူများကို အလေးထား၍ ဆောင် ရွက်သည်။

^၁ TBC အဖွဲ့၏ ၂၀၂၀-၂၂ မဟာဗျူဟာ အစီအစဉ်ကို ဤနေရာတွင် ရယူနိုင်သည်။ <https://www.theborderconsortium.org/strategic-plans/strategic-plans-2020-2022/>

ထိုင်းနိုင်ငံ

လူထု ၈,၀၀၀ ခန့် ထိုင်းနိုင်ငံ မဲဟောင်ဆောင်၊ တက်ခဲ နှင့် ကန်ချနုပူရီ ခရိုင်များသို့ အကူအညီ ရယူနိုင်ရန် ဖြတ်ကျော်ဝင် ရောက်လာခဲ့သည်။ ကုလသမဂ္ဂ ဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးရုံး (UNHCR) နှင့် နိုင်ငံတကာ အစိုးရမဟုတ်သည့်အဖွဲ့ အစည်းများ (INGOs) ကို သံလွင်မြစ်ကမ်းတလျှောက် အသစ်ရောက်လာသူများနှင့် သွားရောက်ထိတွေ့ခွင့် ငြင်းပယ်ထား သည်။ သို့သော်လည်း ဒေသခံမိတ်ဖက် အင်အားစုများနှင့် ထိုင်းကွန်ရက်တို့က များစွာလိုအပ်သည့် အခြေခံရိက္ခာများ၊ အမိုး အကာများကို စီစဉ်ပေးပို့နိုင်ခဲ့သည်။ ဇွန်လကုန်တွင် အသစ်ရောက်လာသူများအားလုံး တရားဝင်စရင်းများအရ မြန်မာနိုင်ငံ သို့ပြန်သွားကြပြီ ဖြစ်သည်။

အမျိုးသားအဆင့် ကဏ္ဍပေါင်းစုံ အရေးပေါ်တုံ့ပြန်မှု အလုပ်အဖွဲ့ (National Inter Sector Emergency Response Working Group) ကို တည်ထောင်ခဲ့ပြီး UNHCR က အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့အဖြစ် တာဝန်ယူသည်။ လူပေါင်း ၄,၀၀၀ ခန့်က လစဉ် ဆိုက် ရောက်လာပြီး ထိုင်းနိုင်ငံ၌ အကာအကွယ်ယူ ခိုလှုံသည့် ဖြစ်စဉ် ၆ လကာလတိုင် တွေးဆချက် တခုကို ပြုကြပြီး၊ အစီအစဉ် များ ရေးဆွဲကာ ကဏ္ဍပေါင်းစုံအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၅ သန်းခန့် ရန်ပုံငွေ ပူးတွဲတင်ပြမှုတခုကို ရေးဆွဲကြသည်။ TBC အဖွဲ့က စားနပ်ရိက္ခာနှင့် အမိုးအကာ ရရှိရေးကဏ္ဍများတွင် ဦးဆောင်ဖြစ်ပြီး၊ အရေးပေါ် တုံ့ပြန်မှုအစီအစဉ်တခုကို ရေးဆွဲ သည်။ မူလက နယ်စပ်ဒေသတွင် ရှိထားသော သိုလှောင်ထားမှုများ အိမ်တွင်လည်းကောင်း၊ ဒေသခံ ပစ္စည်းပေးသွင်းသူထံ တွင်လည်းကောင်း နယ်စပ်တလျှောက် အကျယ်အပြန့်သော ကွန်ရက်များမှတဆင့် သိုလှောင်ထားရှိမည် ဖြစ်သည်။

COVID-19 ကူးစက်ကပ်ဘေး ကန့်သတ်မှုများ ရှိနေသော်လည်း၊ မရှိမဖြစ်လိုအပ်သည့် အစီအစဉ်များကို အပြတ်အလပ်မရှိ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။ အိမ်ထောင်စု ၁၆,၀၇၈ ၏ စားနပ်ရိက္ခာ လုံခြုံမှုကို တည်ငြိမ်နေအောင် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ၂၀၂၀ ခုနှစ် COVID-19 ကူးစက်ဘေး စတင်ဖြစ်ပွားချိန်မှစ၍ အိမ်ထောင်စုများ၏ စားနပ်ရိက္ခာကဒ်တန်ဖိုးကို မြှင့်တင်ပေး ခဲ့ပြီး၊ အစားအစာ ဈေးနှုန်းများ မြင့်လာသည်ကို ကာမိစေရန် အမြင့်ဆုံးအနေအထားတွင် ရှိစေခဲ့သည်။ သက်မွေးဝမ်းကျောင်း အခွင့်အလမ်းများ မရှိဘဲ ဖြစ်နေရာ၊ ဒုက္ခသည်များအနေဖြင့် အနိမ့်ဆုံး အာဟာရလိုအပ်ချက်ကို ပြည့်မီစေရန်၊ စားနပ်ရိက္ခာ မဖူလုံရမှုအပေါ်စိုးရိမ်ပူပန်မှု လျော့နည်းသက်သာအောင် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

IPC လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများအတိုင်း COVID-19 ကူးစက်မှု အန္တရာယ် လျော့နည်းကျဆင်းရလေအောင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး၊ ရိက္ခာ ထောက်ပံ့ပို့ဆောင်မှု ကွင်းဆက်ကို ပြန်လည်စီစဉ်၍ မရှိမဖြစ်လိုအပ်သည့် စားနပ် ရိက္ခာများ၊ မီးသွေးနှင့် စားသုံးဆီကို စခန်း များသို့ စဉ်ဆက်မပြတ် ထောက်ပံ့ပေးနိုင်သည်။

COVID-19 ကူးစက်ရောဂါနှင့် ပတ်သက်သော အကောင်းဆုံးကျင့်သုံးမှုဆိုင်ရာ ယခင်သင်တန်းများကို စားနပ်ရိက္ခာကဒ် (FCS) ဖြင့် ကိုင်တွယ်ရောင်းချသူများ၊ ကုန်သိုလှောင်ရုံများ၊ အခြားသော စခန်းဝန်ထမ်းများအတွက် COVID-19 ကူးစက်မှု မည်သို့ လျော့ချနိုင်မည်ကို ဗဟုသုတ ရှိစေရန် သေချာဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ ကုန်ဖြန့်ဖြူးရာတွင် ထိတွေ့မှုမရှိစေဘဲ ဖြန့်ဖြူးပေးမှု အပါအဝင် ဖြစ်သည်။ အပူချိန် တိုင်းတာခြင်း၊ စခန်းအဝင်ဝများနှင့် ဈေးဆိုင်များတွင် လက်ဆေးစေခြင်း၊

နာခေါင်းစည်း ဖြန့်ဝေပေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး၊ ဤနည်းများအားလုံးဖြင့် ဒုက္ခသည်များကို စားနပ်ရိက္ခာများ ဖြန့်ဖြူးပေးရာ၌ ကူးစက်မှု အန္တရာယ်နည်းပါးစေရန် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။
စခန်း၏ အမိုးအကာအဖွဲ့များက ရေးလွှမ်းမိုးမှု၊ မြေပြိုမှု၊ မီးဘေး နှင့် မုန်တိုင်းလေပြင်းတိုက်ခတ်မှုများကြောင့် ထိခိုက်ပျက် စီးရသော အိမ်ပေါင်း ၁,၁၄၄ ခုအတွက် တုံ့ပြန် ကူညီပေးခဲ့သည်။ အထူးလိုအပ်ချက်ရှိသူများ၏ အိမ်ထောင်စုများအတွက် ဝါးများ၊ ယူကလစ်ပင်တိုင်လုံးများ၊ သက်ကယ်မိုးများ ထောက်ပံ့ခဲ့ပြီး၊ အမိုးအကာများအားလုံးသည် မိုးဥတုအတွက် လက်ခံ နိုင်ဖွယ် အနေအထားရှိစေရန် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ စခန်းများအားလုံးအတွက် အဓိကကျသည့် ဆောက်လုပ်ရေး ပစ္စည်း များ သိုလှောင်ထားမှုကို ပြန်လည်ဖြည့်ဆည်းထားခဲ့သည်။ အမိုးအကာ အဖွဲ့များက စခန်းကော်မတီများနှင့်အတူ ဖြန့်ဖြူးပြီး နောက် ပြန်လည်လေ့လာသုံးသပ်ခြင်း (PDM) ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ မေးခွန်းလွှာများ၊ နည်းနာများ၊ လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ နှစ်စဉ် လုပ်ငန်း အစီအစဉ်များ ချမှတ်ပြီး၊ နယ်စပ်တလျှောက် အစည်းအဝေးတစ်ခုကို အတူတကွ ကျင်းပနိုင်ခဲ့သည်။

မီးဘေးကာကွယ်ရေး အစီအစဉ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့သည်။ ယင်းတွင် မီးတား အစီအမံများ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အိမ်တစ်ခု ချင်းစီအတွက် သဲအိပ်၊ ရေအိပ်များ ဖြန့်ဖြူးပေးခြင်း၊ ပြန်လည်ဖြည့်ဆည်းပေးခြင်း နှင့် မီးမကူးစက်အောင် အမိုးများအမြန် ဖျက်ချနိုင်ရေးအတွက် သံချိတ်များလည်း ဖြန့်ဝေပေးခဲ့သည်။ အိမ်ထောင်စုအားလုံးအတွက် မီးအန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေး သတင်းစကားပေးရာ၌ မီးဘေးကာကွယ်ရေး အရေးကြီးပုံနှင့် မီးဘေးကာကွယ်ရေး လက်တွေ့အချက်အလက်များကို အလေး ပေး ဖော်ပြခဲ့သည်။ အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုများတွင် အမိုးအကာ စံနှုန်းကျ လုပ်ဆောင်ရေး လုပ်ငန်းစဉ် (SOP) ကို မေလတွင် စခန်းကော်မတီများ၊ အမိုးအကာအဖွဲ့၊ KRC၊ KnRC တို့အကြား တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပြီးနောက် အချောသတ်ရေးဆွဲခဲ့ သည်။

အကြံပေးများ၏ ပံ့ပိုးမှုဖြင့် TBC အဖွဲ့က စားနပ်ရိက္ခာ နှင့် အမိုးအကာ အရေးပေါ်ထောက်ပံ့ပို့ဆောင်ရေးကိစ္စများ အစီအစဉ် ရေးဆွဲနိုင်ခဲ့သည်။ စစ်အာဏာသိမ်းမှုကြောင့် ထိုင်းနိုင်ငံအတွင်းသို့ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်လာနိုင်သည့် ဒုက္ခသည်အသစ် လူ ၄,၀၀၀ အတွက် လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ ထောက်ပံ့မှုများ သေချာပေးနိုင်ရန် ဖြစ်သည်။

COVID-19 ကူးစက်ကပ်ဘေးကြောင့် ၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ TBC အဖွဲ့၏ စခန်းတွင်းရှိ ဒုက္ခသည်များ၏ နှစ်စဉ်လူဦးရေ စစ်ဆေး အတည်ပြုမှု (APV) ကို ယာယီအားဖြင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလသို့ ရွှေ့ဆိုင်းထားသည်။ မျက်နှာ အသိအမှတ်ပြုမှု (facial recognition) နည်းနာပါ စတင်ဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံ

၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ပထမနှစ်ဝက်ပိုင်းတွင် TBC နှင့် ၎င်း၏ မိတ်ဖက်အင်အားစုများက ရှုပ်ထွေးပွေလီသော အရေးပေါ်အခြေအနေ ကို လျှင်မြန်စွာ တုံ့ပြန်ဖြေရှင်းခဲ့ကြပါသည်။ ဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာ ဘတ်ဂျက်များကို ကနဦးတွင် အပိုဆောင်း လူသားချင်းစာနာမှု ဆိုင်ရာ ရန်ပုံငွေများ မရရှိခင်၌ အရေးပေါ်ကယ်ဆယ်ရေး အကူအညီများအတွက် ပြောင်းလဲအသုံးပြုခဲ့သည်။ ရပ်ရွာကဦး ဆောင်သည့် တုံ့ပြန်ကူညီမှုများ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဖြစ်သည်။ မြို့နယ် ၁၅ ခုမှ လူထု ၁၀၀,၀၀၀ ခန့်သည် လူသားချင်း စာနာမှုဆိုင်ရာ တုံ့ပြန်ကူညီမှုများကြောင့် အကျိုးကျေးဇူးခံစားနိုင်ခဲ့ကြသည်။

အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူများမှာ ပင်မအားဖြင့် မြောက်ပိုင်းကရင်ပြည်နယ်နှင့် ကယားပြည်နယ်တို့မှ စစ်ရေးထိုးစစ်များက ပစ်မှတ်ထားတိုက်ခိုက်ခံရသော အရပ်သားလူထု များ ဖြစ်ကြသည်။ အလားတူပင် အခြားသောဒေသများမှ ဖိနှိပ်နှိပ်စက်ခံရမည်ကို ကြောက်ရွံ့၍ ထွက်ပြေးလာကြရသူများ လည်း ပါဝင်သည်။

အစားအစာ၊ အမိုးအကာ၊ အစားအစာ မဟုတ်သည့်ပစ္စည်းများဖြစ်ကြသည့် မီးဖိုချောင်သုံးပစ္စည်းများ၊ တကိုယ်ရေ ကျန်းမာရေးပစ္စည်းများ နှင့် စောင်များကို တောများအတွင်း ထွက်ပြေးနေကြရသည့် အရပ်သားများ ၂၀,၀၀၀ ခန့်အတွက် ပစ္စည်းအားဖြင့် ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ဤသို့ အသက်ကယ်ပေးနိုင်သည့် ကူညီထောက်ပံ့မှုများ လိုအပ်ပါသည်။ အကြောင်းမှာ ကျေးရွာလူထုများက လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှု သို့မဟုတ် လက်နက်ကြီးဖြင့် တိုက်ခိုက်မှုများကြောင့် အသက်အန္တရာယ် ရှိနေ ရာ သူတို့၏အိမ်များသို့ မပြန်ရဲကြပါ။

ဆန် ၃-လစာနှင့်ညီမျှသည့် ငွေသားထောက်ပံ့ပေးမှု (လူတစ်ဦးလျှင် ပျမ်းမျှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၅ ခန့်) ကို အလားတူ အိုးအိမ် စွန့်ပစ်ထွက်ပြေးရသူ လူထု ၆၀,၀၀၀ အတွက် ဖြန့်ဖြူးထောက်ပံ့ခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း ထိုသူများမှာ အနည်းဆုံး သူတို့၏ ပိုင်ဆိုင်မှုများကို သိမ်းဆည်းရန် အိမ်သို့ ရန်ခံရုံသာ သို့မဟုတ် လျှို့ဝှက်၍ အိမ်သို့ ပြန်နိုင်ကြသေးသည်။ ငွေသားထောက်ပံ့ပေး မှုသည် ဝေးလံသည့်ဒေသမှ ရပ်ရွာလူထုများအတွက် တုံ့ပြန်ကူညီရာ၌ ပို၍သင့်သော မိုဒယ်ပုံစံတခု ဖြစ်ပြီး၊ ပဋိပက္ခ စစ်ပွဲ များ ဖြစ်ပွားနေရာ လမ်းကြောင်းတလျှောက် မြေပြန်ရှိကုန်သည်များနှင့် တောင်ပေါ်ဒေသရှိ ကျေးရွာလူထုများ စီးပွားရေးနှင့် လူမှုရေးအရ ချိတ်ဆက်မှုများအတွက် မရှိမဖြစ် အရေးကြီးသည်။

စစ်တပ်များ တိုးချဲ့ချထားလာခြင်း နှင့် COVID-19 ကူးစက်ကပ်ဘေးတို့ကြောင့် ခရီးသွားလာမှုများ အကန့်အသတ် ရှိနေသော် လည်း တိုင်းရင်းသား ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှု ပေးသူများသည် ပဋိပက္ခ စစ်ပွဲများဖြစ်ပွားနေရာ ရပ်ရွာလူထုများအတွက် ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု ဆက်လက် ရရှိစေခဲ့သည်။ ကျေးရွာအုပ်စု ကျန်းမာရေးဌာနများနှင့် ရွှေ့လျားဆေးပေးခန်းများ၌ မွန်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် ကယားပြည်နယ်မှ အရပ်သား လူထု ၂၀,၀၀၀ ကျော် ဆေးကုသမှု ခံယူနိုင်ခဲ့ကြသည်။ ဆေး ဝါးနှင့် ကျန်းမာရေး ကုသမှုဆိုင်ရာ ပစ္စည်းများ စုဆောင်းရယူနိုင်မှု နှင့် ကြိုတင်စုဆောင်းထားမှုများအပြင် ပြည်သူ့ကျန်းမာ ရေး မြှင့်တင်မှုများ ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ဧပြီ၊ မေ နှင့် ဇွန်လများတွင် ကရင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း နှင့် ကယားပြည် နယ်ရှိ ကျန်းမာရေးဆေးခန်းများကို ပစ်မှတ်ထား၍ တိုက်ခိုက်မှုများကြောင့် လည်ပတ်ဆောင်ရွက်ရေး အန္တရာယ် ရှိလာသည်။

မဟာဗျူဟာ လမ်းညွှန်ချက် (၂)

စားနပ်ရိက္ခာ လုံခြုံမှုအတွက် အာဟာရ ရရှိမှု တိုးတက်ကောင်းမွန်စေရေး နှင့် ထုတ်လုပ်နိုင်စွမ်းရှိသော သက်မွေးဝမ်းကျောင်း လုပ်ငန်းများဖြင့် အားဖြည့်ပေးခြင်း။

ထိုင်းနိုင်ငံ

COVID-19 ကူးစက်ကပ်ဘေး ပြဿနာများနှင့် စားနပ်ရိက္ခာ ဖူလုံမှုဆိုင်ရာ စိုးရိမ်ပူပန်မှုများ ရှိနေသည့်တိုင် စခန်းများအတွင်းရှိ ဈေးဆိုင်များသည် ဤကာလအတွင်း လုံလောက်စွာ သိုလှောင်ထိန်းသိမ်းထားနိုင်ကြသည်။ စားနပ်ရိက္ခာ လုံခြုံမှု ဖြန့်ဝေပေး ပြီးနောက်ပိုင်း စောင့်ကြည့်လေ့လာမှု (PDM) ဇွန်လတွင် ဆောင်ရွက်မှု ရလဒ်များအရ စားနပ်ရိက္ခာကဒ်များ (FCS) ကြောင့် အမျိုးအစား စုံလင်သော၊ အာဟာရရှိသော အစားအသောက်များ ရရှိနိုင်ကြသည်ကို ဖော်ပြနေပါသည်။ ၉၇% သော အိမ် ထောင်စုများက ဖော်ပြရာတွင် လက်ခံနိုင်လောက်သည့် စုံလင်ထွေပြားသော အစာကို ရရှိကြပြီး၊ ၂၀၂၀ ခုနှစ် ဆန်းပိုင်းမှစ၍ ဆိုလျှင် အပြုသဘောဆောင်သော ဖြစ်ပေါ်တိုးတက်မှု ဖြစ်ပါသည်။

ထို့အပြင်၊ ၉၈% သော အိမ်ထောင်စုများက ဆာလောင်မွတ်သိပ်မှု မရှိ သို့မဟုတ် အနည်းငယ်သာရှိကြောင်း ဖော်ပြခဲ့ကြ သည်။ ကလေးငယ်များ၊ အပျိုဖော်ဝင်စ အမျိုးသမီးငယ်များ၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များ နှင့် နို့တိုက်မိခင်များအတွက် အပို ဆောင်း အာဟာရ လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်စွက်စာ ကျွေးမွေးမှုနှင့် “ကျန်းမာသော ကလေးငယ်များ- တောက်ပသော အနာဂတ်များ” (Healthy Babies, Bright Futures) ဟူသည့် မွေးကင်းစ ကလေးငယ်များနှင့် ကလေးများ ကျွေးမွေးရေးအစီအစဉ် (IYCF) မှတဆင့် ဖြည့်ဆည်းနိုင်ခဲ့သည်။ လစဉ် ကလေးပေါင်း ခန့်မှန်း ၂,၀၀၀ ခန့် ပါဝင်နေကြသည်။

ဤအစီအစဉ်အရ IYCF ပညာပေးမှုနှင့်အတူ ကလေးများ အာဟာရချို့တဲ့မှု လျော့နည်းကျဆင်းစေရန် ဘေဘီဘရိုက် (BabyBRIGHT) ဖြည့်စွက်ကျွေးမွေးခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ဆက်၍ ဆောင်ရွက်နေသော ပညာပေးနှင့် အရည်အသွေးမြှင့်တင်ပေးရေး သင်တန်းများဖြင့် ဒုက္ခသည်များကို ဝင်ငွေရှာဖွေ နိုင်ရေး ကျွမ်းကျင်မှုများ ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ထားပြီး၊ ယခု အစီရင်ခံသည့်ကာလတလျှောက် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ သည်။ နောက်ဆုံးမြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်နိုင်ကြသည့် အခြေအနေတွင်ပင် သက်မွေးဝမ်းကျောင်းဆိုင်ရာ သူတို့၏စွမ်းရည်များ တိုးမြှင့်လာစေရန် ရည်ရွယ်ထားသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ

စစ်ရေး ထိုးစစ်များနှင့် ခရီးသွားလာမှု ကန့်သတ်မှုများ ရှိနေသည့်တိုင်၊ အရပ်သား ၂၀,၀၀၀ ကျော်သည် တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်နိုင် စွမ်းရှိသည့် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ၊ အာဟာရ မြှင့်တင်ပေးရေး သို့မဟုတ် ရေရရှိနိုင်မှု ကောင်းမွန်စေခြင်း၊ တကိုယ်ရေ သန့်ရှင်းရေး (WASH) လုပ်ငန်းများကြောင့် အကျိုးခံစားနိုင်ခဲ့ကြသည်။ ဤအချက်က အလေးပေးဖော်ပြနေသည်မှာ အကယ်၍ နှိုင်းယှဉ်ချက်အရ တည်ငြိမ်မှုအနည်းငယ် ရှိပါက၊ သေချာ ပစ်မှတ်ထားဆောင်ရွက်သော ပြန်လည်ထူထောင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုး ရေးဆောင်ရွက်ချက်များ၊ ရှေ့နောက်သေချာစီစဉ် ဆောင်ရွက်ပါက ဖြစ်နိုင်သည်ကို ပြသနေပါသည်။

ကယားပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်၊ မွန်ပြည်နယ် နှင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးတို့ရှိ လူထု ၇,၀၀၀ ကျော်တို့သည် အဆင့်မြှင့် ထားသည့် စိုက်ပျိုးရေး ထုတ်လုပ်နိုင်မှုတို့ကြောင့် အကျိုးကျေးဇူး ရှိစေခဲ့သည်။ အကြောင်းမှာ ရပ်ရွာက စီမံခန့်ခွဲသော သဘာဝ ရင်းမြစ် စီမံခန့်ခွဲမှု၊ ဈေးကွက်များသို့ ထိတွေ့နိုင်ခြင်းနှင့် အာဟာရအတွက် အကဲသိသော စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ အပေါ် သိမြင်လာကြခြင်းတို့ကြောင့် ဖြစ်သည်။ ယင်းလုပ်ဆောင်မှုများတွင် မော်တော်ဆိုင်ကယ်လမ်းများ နှင့် တံတားများ ဆောက်လုပ်ခြင်း၊ ပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်းခြင်း၊ ရေသွင်းမြောင်းများ ချဲ့ထွက်ခြင်း နှင့် ရေလှောင်ဆည်အငယ်များ ဆောက်လုပ်

ခြင်း၊ အော်ဂဲနစ်ဥယျာဉ် စိုက်ပျိုးရေး နှင့် ဥတုဘေးအပေါ် အကဲသိသော စိုက်ပျိုးရေး အဆင့်မြှင့်တင်တန်းများ ပေးခြင်းတို့ ပါဝင်သည်။ ကေအဲန်ယူနယ်မြေတွင် မြေနယ်နိမိတ် သတ်မှတ်ပေးခြင်းနှင့် မြေမှတ်ပုံတင်ပေးခြင်းတို့ကြောင့် ရေရှည် သက် ရောက်မှုများ ခံစားနိုင်ကြမည် ဖြစ်သည်။ မွန်ပြည်သစ်ပါတီနှင့် ကရင်နီ KNPP နယ်မြေတို့တွင် ရပ်ရွာက စီမံခန့်ခွဲသည့် သစ် တောများနှင့် ငါးများ ထိန်းသိမ်းရေးဇုန်များ ဆောင်ရွက်ပြီး၊ စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်များကို အားဖြည့်စေ၍ အနည်းအကျဉ်း စီမံမှုများ ပြုနိုင်သည်။

ပဋိပက္ခ စစ်ပွဲများဖြစ်ပွားနေသော ဒေသများမှ လူထု နောက်ထပ် ၇,၀၀၀ ကျော်ကို အာဟာရချို့တဲ့မှု လျော့နည်းကျဆင်းစေ ရေး ကြိုးပမ်းမှုများဖြင့် အကျိုးခံစားခွင့် ရှိစေခဲ့သည်။ ယင်းလုပ်ဆောင်ချက်များကို တိုင်းရင်းသား ကျန်းမာရေးဌာနများမှ ဝန် ဆောင်မှုပေးသူများကို သင်တန်းများ ပို့ချပေးခြင်း၊ ပြင်းထန်သည့် အာဟာရချို့တဲ့မှုအပေါ် ဖက်စုံ စီမံကုသပေးခြင်း နှင့် မိခင်၊ မွေးကင်းစကလေး နှင့် ကလေးငယ်များ ကျွေးမွေးရေးအစီအစဉ် (M-IYCF) တွင် အမှုအကျင့် ပြောင်းစေရေး မြှင့်တင်ဆောင် ရွက်ပေးခြင်းဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။ ခရီးသွားလာမှု ကန့်သတ်ထားခြင်းကြောင့် အာဟာရဆိုင်ရာ အသိပညာပေးသင် တန်းများ (အခြေခံ နှင့် အဆင့်မြင့်) ကို ရပ်ရွာကျန်းမာရေး လုပ်သားများဖြင့် လူကိုယ်တိုင် ထိတွေ့သင်ကြားသည်ထက် စာ လျှင် အွန်လိုင်းမှသာ စီမံဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ အလားတူပင် စစ်ရေးထိုးစစ်များ မြင့်တက်လာခြင်းကြောင့် မိခင်နို့တိုက် ကျွေးရေး လူထုအသိ ပညာပေးရေး လှုပ်ရှားမှုများအပေါ် အကြီးအကျယ် ထိခိုက်စေသည်။ အလားတူ ရွာနီးချုပ်စပ် ကျေးရွာ များသို့ လှည့်လည် စစ်ဆေးခြင်းထက်စာလျှင်၊ ဆေးခန်းများတွင် ပြင်းထန်သည့် အာဟာရချို့တဲ့မှု စိစစ်ဖော်ထုတ်ခြင်းသာ ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

အသက် ၅-နှစ်အောက် စိစစ်ခဲ့သော ကလေးများ၏ ၄% သည် (၉၀/၂,၃၄၁ ဦး) သည် ပြင်းထန်သည့် သို့မဟုတ် အသင့်အတင့် အာဟာရ ချို့တဲ့မှု (acute malnutrition) ရှိနေသည်ကို တွေ့ရှိရပြီး၊ ဖြည့်စွက်စာ ကျွေးမွေးရန် နှင့်/သို့မဟုတ် ကုသကျွေးမွေး မှု အစီအစဉ်များသို့ လွှဲပြောင်းပေးခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း ဝေးလံသည့် ကျေးရွာများရှိ ကလေးများအတွက် စိစစ်ရန် အကန့် အသတ် ရှိနေခြင်းကြောင့် အာဟာရချို့တဲ့မှု ပြင်းထန်မှုအနေအထားအပေါ် လျော့ပေါ့တွက်မိသည်လည်း ဖြစ်နိုင်သည်။

နောက်ထပ် လူထု ၆,၀၀၀ ကျော်ကို သန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေ ရရှိရေး၊ တကိုယ်ရေ သန့်ရှင်းရေး အိမ်သာ စသည့်ပစ္စည်း များ ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ခဲ့သည်။ တကိုယ်ရေ ကျန်းမာရေး အသိပညာပေးမှုများလည်း ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။ မြေဆွဲအား သဘောဖြင့် ရေစီးဆင်း ထောက်ပံ့ပေးခြင်းစနစ် နှင့် ရေတွင်းများတူး၍ ထောက်ပံ့ပေးခြင်းဖြင့် ထားဝယ်၊ ရေး၊ ဘီးလင်းနှင့် လွိုင်ကော်မြို့များတွင် အိမ်သုံးရေ ရရှိမှုကို တိုးတက်စေခဲ့သည်။ ယင်းနှင့်အတူ ယင်လုံအိမ်သာများ ဆောက်လုပ်ပေးခြင်း၊ တကိုယ်ရေ နှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ သန့်ရှင်းမှုအတွက် လူထု အသိပညာပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ဤအသိပညာ ပေးမှုများကို ကူးစက်မှု အန္တရာယ်လျော့ချရေး ဆက်သွယ်မှု နှင့် ရပ်ရွာလူထု ထိတွေ့မှု (RCCE) လမ်းညွှန်များအတိုင်း COVID-19 ကူးစက်မှု ကာကွယ်တားဆီးနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

မဟာဗျူဟာ လမ်းညွှန်ချက် (၃)

ကာကွယ်ပေးမှုရှိသော ပတ်ဝန်းကျင် မြှင့်တင်ဖန်တီးပေးရေး နှင့် အိုးအိမ်စွန့်ပစ် ထွက်ပြေးရသူများနှင့် ပဋိပက္ခစစ်ပွဲများ ကြောင့် နစ်နာထိခိုက်ရသူများအတွက် လုံခြုံဘေးကင်းသည့်၊ ဂုဏ်သိက္ခာရှိသည့် အနာဂတ်များ မြှင့်တင်ဖန်တီးပေးရေး။

ထိုင်းနိုင်ငံ

၂၀၂၀ ခုနှစ် အစောပိုင်း COVID-19 ကူးစက်ဘေး စတင်ဖြစ်ပွားချိန်မှစ၍ နောက်ပိုင်း နယ်စပ်များ ပိတ်ဆို့ခြင်းတို့ကြောင့် တရားဝင် မိမိဆန္ဒအလျောက် အိမ်ပြန်ခြင်း လုပ်ငန်းများကို ဆိုင်းငံ့ထားခဲ့သည်။ အိမ်သို့ပြန်၍ လေ့လာကြည့်ရှုခြင်း ခရီးစဉ်များ ယမန်နှစ် ဇန်နဝါရီလတွင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သော်လည်း၊ နောက်ပိုင်း ခရီးစဉ်များကို အကန့်အသတ်မရှိ ဆိုင်းငံ့ထားသည်။ ထို့အပြင် စစ်အာဏာသိမ်းမှုကြောင့် အနာဂတ် အိမ်ပြန်နိုင်ရေး လုပ်ငန်းများအပေါ်လည်း သိသာစွာ ဆိုးကျိုးသက်ရောက်စေခဲ့ သည်။ ယင်းသို့ စစ်အာဏာသိမ်းမှုကြောင့် လူသားဆိုင်ရာ လုံခြုံမှု နှင့် အိမ်ပြန်ရန် ဖြစ်နိုင်ခြေရှိသူများ သက်မွေးဝမ်းကျောင်း လုပ်ငန်း လုံခြုံမှုများအပေါ် သိသာစွာ ထိခိုက်စေသည်။ ဒုက္ခသည်များကို ရွှေ့ပြောင်းအခြေချ လူထုများအတွင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ အခြေချရေး တရားဝင်နည်းလမ်း ရှာဖွေမှုများ၊ ဒေသအတွင်း အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများသည်လည်း COVID-19 တတိယလှိုင်း ကူးစက်မှုကြောင့် ဆိုင်းငံ့ထားရသည်။ ခရီးသွားလာမှု ကန့်သတ်မှုများနှင့်အတူ စက်ရုံအများလည်း ယာယီပိတ်ထား ကြရသည်။ နေရာများစွာကို လော့ခ်ဒေါင်း ပိတ်ဆို့ထားကြသည်။

TBC အဖွဲ့၏ အစီအစဉ် ချမှတ်မှုများအရ စခန်းရှိ လူဦးရေသည် မြန်မာပြည်သို့ ပြန်နိုင်ကြလျှင်၊ တတိယနိုင်ငံသို့ ပြောင်းရွှေ့ အခြေချကြလျှင် နှင့် ထိုင်းနိုင်ငံအတွင်း အခြား အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ရှာဖွေနိုင်ရန် ထွက်ခွာသွားကြပါက ပျမ်းမျှ အားဖြင့် ၇% ခန့် နှစ်စဉ် လျော့ကျနိုင်ပါသည်။ သို့သော် COVID-19 ကူးစက်ဘေး နှင့် စစ်အာဏာသိမ်းမှုတို့ကြောင့် ဖြစ်ပေါ် လာနိုင်ခြင်း မရှိပါ။ စခန်းလူဦးရေမှာ ၈၀,၄၀၆ ဦး^၂ အဖြစ် ဆက်၍ တည်မြဲနေပါသည်။ ယခင်နှစ်က လူဦးရေ ၈၁,၅၈၆ ဦး နှင့် နှိုင်းယှဉ်ကြည့်နိုင်သည်။

သင်တန်းအများနှင့် အစည်းအဝေးများကို အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ကြသည်။ အစီအစဉ် ဝန်ထမ်းများ၊ စခန်း ကော်မတီဝင်များ၊ လုံခြုံရေးဝန်ထမ်းများ ၁,၀၀၀ ကျော်သို့ ထိတွေ့နိုင်ကာ ဝန်ထမ်းများအားလုံးအတွက် TBC အဖွဲ့၏ နောက် ဆုံး မူဝါဒများ၊ လုပ်ငန်းစဉ်များကို သေချာ အသိပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ယင်းတို့တွင် လိုက်နာရမည့် ကျင့်ထုံးများ၊ ကလေးများအပေါ် ကာကွယ်မှုပေးရေးနှင့် လိင်မှုဆိုင်ရာ ခေါင်းပုံဖြတ်ခြင်း၊ ကျူးလွန်ချိုးဖောက်ခြင်း နှင့် ချိုးနှိမ်စော်ကားခြင်းများအပေါ် ကာ ကွယ်မှုပေးရေး (PSEAH) မူဝါဒများ အပါအဝင် ဖြစ်သည်။ ဤသင်တန်းဆွေးနွေးပွဲများတွင် လူမှုရေးအရ အင်အားစုများ အားလုံး ပါဝင်မှု၊ လိင်ကွဲပြားမှုအပေါ် အကဲခတ်မှု နှင့် တန်းတူညီမျှမှု အရေးကြီးပုံတို့ကို အလေးပေး ဖော်ပြခဲ့သည်။ ဒေသ ဆိုင်ရာ စခန်းများ အုပ်ချုပ်စီမံမှုကို ပံ့ပိုးပေးခဲ့ပြီး၊ လုံခြုံသည့် ကာကွယ်ပေးမှုရှိသည့် ဝန်းကျင်များ စခန်းများအတွင်း ဖြစ်ပေါ် စေရန်၊ ရပ်ရွာအဖွဲ့ဝင်များက ဦးဆောင်လည်ပတ်၍ (ထိုသူများတွင်လည်း လူမှုရေးအရ အင်အားစုအားလုံး ပါဝင်နိုင်မှု၊ လိင်မှု ဆိုင်ရာ တန်းတူညီမျှမှု အခြေခံမှုများကို သိရှိနားလည်သည့်သူများဖြင့်) တည်ဆောက်စေခဲ့သည်။

TBC နှင့် ယင်း၏မိတ်ဖက် အင်အားစုများက ဖြစ်ပေါ်နေသော လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ အကျပ်အတည်းနှင့်ပတ်သက်၍ အမျိုးမျိုးသော ဝက်ဘီနာအစည်းအဝေးများ၊ ဆွေးနွေးပွဲများတွင် ပါဝင်တက်ရောက်နိုင်ခဲ့သည်။ သို့ဖြစ်ရာ ဖြစ်ပေါ်နေသော အခြေအနေအပေါ် သိရှိစေပြီး၊ ထောင်နှင့်ချီ၍ တိုးပွားလာနေသော ရွှေ့ပြောင်းထွက်ပြေးလာကြရသူများ၏ အမျိုးမျိုးသော

^၂ ဤစာရင်းသည် TBC အဖွဲ့၏ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇွန်လတွင် အတည်ပြုထားသော အမှုများအရ ဖြစ်သည်။

လိုအပ်ချက်များကို ဖြေရှင်းပေးနိုင်ရေးအတွက် အလေးပေး မီးမောင်းထိုးပြနိုင်ခဲ့သည်။ ထိုင်းနိုင်ငံက ခိုလှုံရန် လိုအပ်ချက်ရှိနေ ကြသူများအတွက် ကာလကြာရှည်စွာကပင် စောင့်ရှောက်ပေးသည့် ထုံးတမ်းစဉ်လာရှိခဲ့ရာ၊ ထိုင်းနိုင်ငံအတွင်း ဝင်ရောက်၍ လုံခြုံစွာ ကာကွယ်ပေးမှု ရရှိစေရေးအတွက်လည်း တိုက်တွန်းနှိုးဆော်မှုများ ပြုနိုင်ခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံ

လူမှုရေး လုံခြုံမှုကွန်ရက်များကို အားဖြည့်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ပထမ ၆ လပိုင်း၌ ပဋိပက္ခ စစ်ပွဲများဖြစ်ပွားနေရာ ဒေသအတွင်းရှိ အထူးထိခိုက်နစ်နာနိုင်ခြေရှိသူ လူထု ၅,၀၀၀ ကျော်ကို ပံ့ပိုးပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ဤလုပ်ငန်းစဉ်တွင် မျိုးစေ့ နှင့် ဆန်/စပါးဘဏ်များ၊ စောစီးစွာ ကလေးဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းများ၊ ကာကွယ်ပေးမှုဆိုင်ရာ စောင့်ကြည့်လေ့လာခြင်း နှင့် လိင်မှု ဆိုင်ရာ၊ ကျား-မကွဲပြားမှုဆိုင်ရာ အကြမ်းဖက်မှုများအပေါ် တုံ့ပြန်ပေးခြင်း လုပ်ငန်းများ ပါဝင်သည်။

စပါး/ဆန်ဘဏ်များကြောင့် ဖာပွန်၊ ထားဝယ်နှင့် ရှားတောမြို့နယ်များရှိ အိမ်ထောင်စု ၂,၀၀၀ ကျော်၏ စားနပ်ရိက္ခာပြတ်လပ် မှုကို လျော့နည်းသက်သာစေသည်။ ကွန်ရက်များအတွင်း ယုံကြည်မှုကို အပေါင်ခံပစ္စည်းသဖွယ် အသုံးချ၍ အတိုးနှုန်းသက် သက်သာသာဖြင့် ဆန်/စပါး ချေးပေးခြင်းပြုကာ၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် လျော့ချရေး လုပ်ငန်းစဉ်တွင် စားနပ်ရိက္ခာ လုံခြုံမှု အတွက် အဓိကအချက်တခုအနေဖြင့် အသုံးပြုနိုင်သည်။ ယင်းကို မျိုးစေ့ဘဏ်များဖြင့် ထပ်လောင်းဖြည့်ဆည်း၍ ရေရှည် အကျိုးရှိစေသည်။ ဌာနေမျိုးစေ့များကို စုဆောင်းသိမ်းဆည်းထားနိုင်ကာ၊ ဇီဝမျိုးကွဲစုံလင်ထွေပြားမှုကို ကာကွယ်ထိန်းသိမ်း ပေးနိုင်သည်။

ကေအဲန်ယူ အဖွဲ့အစည်း စီမံအုပ်ချုပ်ရာဒေသအတွင်းရှိ နေ့ကလေးထိန်းကျောင်း ၄၅ ခုမှ ကလေး ၂,၁၀၀ ဦးသည် စောစီးစွာ ကလေးများ ဖွံ့ဖြိုးစေရေး အစီအစဉ်အတွက် နေ့လည်စာ ဆက်လက်၍ ရရှိနေကြပါသည်။ နေ့ကလေးထိန်းကျောင်း အများစု သည် COVID-19 ကူးစက်မှုနောက်ပိုင်းတွင် ကျောင်းပြန်ဖွင့်ခဲ့ကြပြီး၊ ဖာပွန်မြို့နယ်တွင်မူ လေကြောင်းမှ တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ကျောင်းများ ပြန်၍ ပိတ်ထားကြသည်။ ဤလုပ်ငန်းများကို ကရင်အမျိုးသမီး အစည်းအရုံး (KWO) က စီမံဆောင်ရွက်ပြီး၊ ကရင် ဆရာများ အလုပ်အဖွဲ့ (KTWG) ၏ ပညာရေးအတွက် ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။ ရပ်ရွာ ၁၀၀ ခန့်တွင် အရေးပေါ်ပညာရေး ပံ့ပိုးမှုများ ပေးနေသည်။ ဆရာများအတွက် ထောက်ပံ့ပေးငွေအပြင်၊ လက်ရှိအခြေအနေ ဖြစ်ပေါ်နေသည့်တိုင် အိမ် များတွင် လေ့လာမှုဆက်၍ ပြုနိုင်စေရေးအတွက်၊ မိဘများ နှင့် စောင့်ရှောက်ပေးနေသူများ အတွက်လည်း တိုး၍ ထောက်ပံ့ ပေးခဲ့သည်။

လူ့အခွင့်အရေး ကာကွယ်မှုပေးသူများက စာမျက်နှာ ၅၄ မျက်နှာရှိ လူ့အခွင့်အရေး အစီရင်ခံစာကို စုပေါင်း၍ ထုတ်ဝေခဲ့ သည်။ ယင်းတွင် နောက်ဆုံး အခြေအနေဖော်ပြချက်များ၊ ကွင်းဆင်း အစီရင်ခံစာများ၊ သတင်းလွှာများ၊ ဖြစ်ရပ် အစီရင်ခံစာ များနှင့် သုံးသပ်ချက်များ ပါဝင်သည်။ ဤဖော်ပြချက်များတွင် အကျယ်အပြန့်သော ပြဿနာများကို တင်ပြထားပြီး အကျဉ်း ရုံး သတ်ဖြတ်မှုများ၊ အတင်းအကျပ် ဖမ်းဆီးမှုများ၊ စစ်သား-အရပ်ဘက် မခွဲခြားဘဲ အရပ်သားများအပေါ် တိုက်ခိုက်မှုများ၊ မြေမြုပ်မိုင်းများ၊ နေရာပြောင်းရွှေ့ထွက်ပြေးရမှုများ၊ လိင်မှုဆိုင်ရာ ကျူးလွန်စော်ကားမှုများ အပါအဝင် ဖြစ်သည်။ ဤအစီရင် ခံစာများကို တဦးချင်းတွေ့ဆုံမှုများတွင် တာဝန်ရှိသူများထံ မျှဝေခဲ့ပြီး၊ အချို့ဖြစ်ရပ်များကို အခြားသော သတင်းမီဒီယာ၊ သံ တမာန်များ၊ ကုလသမဂ္ဂ အဖွဲ့အစည်းများ စသည့် အရေးပါသည့် အင်အားစုများထံမျှဝေကာ လူထုအတွင်း တိုက်တွန်းနှိုး ဆော်မှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ အကြမ်းဖက်မှုများ

နှင့် လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်မှု မှတ်တမ်းသိမ်းဆည်းမှုများကို လူ့အခွင့် အရေး ပညာပေးခြင်း၊ ရပ်ရွာအခြေပြု ကာကွယ်မှုပေးရေးဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာများ ဖြစ်ပေါ်လာစေရန် တိုက်တွန်းစည်းရုံး ခြင်းများနှင့်အတူ ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

အမျိုးသမီး အဖွဲ့အစည်းများက လိင်မှုဆိုင်ရာ နှင့် ကျား-မအခြေပြု အကြမ်းဖက်မှုများအတွက် တုံ့ပြန်ကူညီမှု အနေဖြင့် လုံခြုံ ရာ ခိုလှုံအိမ်များ ဆက်လက်ဖွင့်ထားပြီး၊ သက်ဆိုင်ရာသို့ ညွှန်ဆိုပို့ဆောင်သည့် ဝန်ဆောင်မှုများ ပြုပေးကြသည်။ သို့သော် လည်း အထွေထွေ လုံခြုံရေးအခြေအနေ ကျဆင်းလာနေမှုကြောင့်နှင့် တရားမျှတမှု ရရှိနိုင်ရန် အခက်အခဲများ တိုးမြင့်လာမှု ကြောင့် သူတို့၏ စွမ်းဆောင်နိုင်ရည်အပေါ် အဟန့်အတား ဖြစ်စေသည်။ အမျိုးသမီးများကို ခွန်အားမြှင့်တင်ပေးရေးနှင့် ကျား-မ တန်းတူရေးအတွက် ကမ်ပိန်း လှုပ်ရှားမှုများကို မွန်၊ ကရင်နှင့် ကရင်နီ လူထုအပိုက်အဝန်းများအတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ သို့သော် ခရီးသွားလာမှု အကန့်အသတ်များနှင့် လူစုလူဝေး မပြုရခြင်းတို့ကြောင့် အကန့်အသတ်များ ရှိနေသည်။

မဟာဗျူဟာ လမ်းညွှန်ချက် (၄)

တာဝန်သိသည့် အသွင်ကူးပြောင်းမှုများ ဖြစ်ပေါ်စေရန် တာဝန်ယူ တာဝန်ခံမှု၊ မိတ်ဖက်ပြုမှုနှင့် ဒေသခံများ၏ ပိုင်ဆိုင်မှု များကို အားဖြည့်ပေးသည်။

ထိုင်းနိုင်ငံ

COVID-19 ကူးစက်ဘေးကြောင့် ခရီးသွားလာမှုများ ကန့်သတ်လာခြင်း၊ စခန်းများသို့ သွားရောက်ထိတွေ့ရန် အကန့်အသတ် ရှိလာသည့် အခြေအနေတွင် ဒေသဆိုင်ရာ ပိုင်ဆိုင်မှုကို ပို၍အားဖြည့် ဆောင်ရွက်လာခဲ့ပါသည်။ TBC နှင့် ဒုက္ခသည်များသည် များသောအားဖြင့် အဝေးမှသာ ဆက်သွယ်ကြရပါသည်။ သို့သော်လည်း စခန်းကော်မီတီများနှင့် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုများကို နေ့စဉ် ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။ ကရင်၊ ကရင်နီ အမျိုးသမီး အဖွဲ့အစည်းများ၊ အခြား အရေးပါသည့် ရပ်ရွာအခြေပြု အဖွဲ့အစည်း များ (CBOs) နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အစည်းအဝေးများကို အပတ်စဉ် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါသည်။ ဤသို့ သတင်းပုံမှန်စီး ဆင်းမှုကြောင့် စခန်းရှိ ဝန်ထမ်းများသည် အဓိကကျသည့် ဖြစ်ပေါ်တိုးတက်မှုများကို သိရှိနေနိုင်ပြီး၊ အစီအစဉ်ဆိုင်ရာ တုံ့ပြန် ဆောင်ရွက်မှုများကို ထိရောက်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်သည်။ TBC ဝန်ထမ်းများက ဒုက္ခသည်ရပ်ရွာလူထုများ ကြုံတွေ့ ရင်ဆိုင်နေရသော စိန်ခေါ်မှုပြဿနာများကို ပုံမှန်အကဲဖြတ် စစ်ဆေးနိုင်ပါသည်။

COVID-19 ကူးစက်ကပ်ဘေးကြောင့်၊ ချက်ချင်း အိမ်ပြန်ကြမည့် အစီအစဉ်များကို ဆိုင်ခွဲထားသော်လည်း ရေရှည်ပြင်ဆင်မှု များ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နေပါသည်။ ဤကာလအတွင်း မိတ်ဖက်အင်အားစုများက ကွန်ပျူတာနှင့် ရုံးပိုင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်မှုများ၊ ဝါးဖြင့် ပရိဘောဂများ ပြုလုပ်သည့် နည်းနာများ၊ ဘီလပ်မြေဖြင့် အုတ်ဘလော့များ ဆောက်လုပ်သည့် နည်းနာ များကို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေခဲ့သည်။ ဒေသခံ ဝန်ထမ်းများနှင့် တိုင်ပင်အကြံရယူခြင်းမှတစ်ဆင့် အရည်အသွေးဆိုင်ရာ အကဲဖြတ် မှုများ ပြုနိုင်သည်။ မိမိတို့ မိတ်ဖက်အင်အားစုများ၏ လိုအပ်ချက်များကို သတ်မှတ်ဖော်ထုတ်နိုင်ပြီး၊ သူတို့၏ အာဟာရ ကောင်းမွန်စွာ ရရှိရေး၊ တကိုယ်ရေ သန့်ရှင်းရေး (WASH)၊ ဒေတာ

အကဲဖြတ်သုံးသပ်ခြင်းသင်တန်းများကို အလေးပေး ဆောင်ရွက်၍ အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ စွမ်းရည် မြှင့်တင်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။ နည်းပညာပိုင်းနှင့် ဘဏ္ဍာငွေကြေးဆိုင်ရာ ပံ့ပိုးမှုများ လည်း ပံ့ပိုးပေးခဲ့သည်။

TBC အဖွဲ့က အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူများ တိုင်ကြားမှု နှင့် တုံ့ပြန်မှု လုပ်ငန်းစဉ် (BCRM) မှတစ်ဆင့် စာ ၁၄ စောင် လက်ခံရရှိခဲ့သည်။ အများဆုံးသော တိုင်ကြားမှုမှာ စားကောက်ကုန်ဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်ခြင်း နှင့် ထောက်ပံ့ကူညီပေးမှု ပမာဏ ဖြစ်သည်။ တိုင်ကြားမှုအားလုံးကို ရက် ၃၀ ကာလအတွင်း ဖြေရှင်းပေးခဲ့သည်။ ယခင် မှတ်ချက်ပြုထားသည့်အတိုင်း TBC အဖွဲ့က မြင့်မားလာသည့်ကုန်ဈေးနှုန်းများနှင့် ကာမိစေရန်၊ အိမ်ထောင်စုများအားလုံးအတွက် စားနပ်ရိက္ခာကဒ်အတွင်းသို့ အပိုဆောင်း ထောက်ပံ့ပေးမှုများ ဆက်၍ ပေးနေသည်။

စခန်းရှိ သတင်းပြန်ကြားရေးအဖွဲ့များက COVID-19 ကူးစက်ဘေးနှင့် သက်ဆိုင်သည့် သတင်းအချက်အလက်များကို ဒုက္ခသည်များထံသို့ ဖြန့်ဝေပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ယင်းတို့တွင် COVID-19 ကူးစက်မှု လျှော့ချရေးအတွက် အကောင်းဆုံးကျင့်သုံး လုပ်ဆောင်မှုများ၊ နောက်ဆုံး အခြေအနေသတင်းများ နှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး လုပ်ငန်းစဉ်အပေါ် ယင်း၏သက်ရောက်မှုများ အပါအဝင် အသိပေးနိုင်ခဲ့သည်။ စခန်း သတင်းပြန်ကြားရေးအဖွဲ့များက သတင်းများဖြန့်ဝေနိုင်ရေး နည်းနာမျိုးစုံ အသုံးပြုခဲ့ကြပြီး၊ လူများ ခပ်ခွာခွာနေ၍ ရုပ်ရှင်ပြသပေးခြင်း၊ လူထု စည်းဝေးပွဲများ ကျင်းပခြင်း၊ အိမ်များသို့ သွားရောက်လည်ပတ် ခြင်း၊ အသံချွတ်များ အသုံးပြုခြင်း နည်းနာများ အသုံးပြုခဲ့ကြသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ

ခရီးသွားလာခြင်း နှင့် လူစုလူဝေးပြုမှုများအပေါ် ကန့်သတ်ထားသည့် အခြေအနေကြောင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ပထမ ၆ လပိုင်း တွင် အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ နှင့် နည်းပညာဖွံ့ဖြိုးမှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်း အစီအစဉ်များကို ပြန်၍ချိန်ညှိခဲ့ရသည်။ အွန်လိုင်းသင်တန်းများ စီစဉ်ခဲ့ကြရသကဲ့သို့ မျက်နှာချင်းဆိုင် လူတွေ့အစည်းအဝေးများလည်း ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုတွင် အများဆုံး လိုအပ်ချက်ရှိသည့်ကိစ္စမှာ မဟာဗျူဟာဆိုင်ရာ အစီအစဉ် ရေးဆွဲခြင်း နှင့် အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ မူဝါဒများ၊ လုပ်ငန်းစဉ်များ ချမှတ်ရေးတို့နှင့် ပတ်သက်နေပါသည်။ ဘဏ္ဍာငွေကြေးဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်များမှာ ယေဘုယျအားဖြင့် သင့်တော် ကောင်းမွန်သော်လည်း၊ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းအများမှာ အလှူရှင်အများထံမှ ရရှိသည့် ငွေစာရင်းများ နှင့် စီမံကိန်း အသုံးစရိတ်များ စုစည်းပေါင်းချုပ်နိုင်ရေးအတွက် အကူညီပေးရန် တောင်းခံခဲ့ကြပါသည်။ TBC အဖွဲ့ဝန်ထမ်းများက ယေဘု ယျအားဖြင့် တောင်းဆိုမှုများကို တုံ့ပြန်ကူညီခဲ့ကြပြီး၊ အနီးကပ်လမ်းညွှန် အကြံပေးခြင်းကို အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့် ပြုလုပ်ဆောင် ရွက်ခဲ့ကြသည်။

ကျန်းမာရေးကဏ္ဍတွင် ဆေးပေးခန်း ထိန်းသိမ်းမှု သင်တန်း ၂ ခု နှင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာ ပြုစုမှုနှင့် အခြေခံခွဲစိတ် ကျွမ်းကျင်မှု သင်တန်း ၂ ခုကို တိုင်းရင်းသား ကျန်းမာရေး အဖွဲ့အစည်းများက လူကိုယ်တိုင်တက်ရောက် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။ TBC အဖွဲ့၏ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး အရာရှိများက ပထမ ဆေးပေးခန်းထိန်းသိမ်းမှု သင်တန်း ၂ ခုကို ဆောင်ရွက်ပြီး၊ စစ်အာဏာ သိမ်းမှုနောက်ပိုင်း တိုင်းရင်းသားဒေသများသို့ ထွက်ပြေးလာသူ ဆရာဝန်များ နှင့် ခွဲစိတ်ဆရာဝန်များက ခွဲစိတ်ကျွမ်းကျင် သင်တန်း ၂ ခုကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

အာဟာရ ရရှိရေးကဏ္ဍတွင်၊ မရှိမဖြစ် လိုအပ်သည့် အာဟာရများအတွက် အဆင့်မြှင့်တင်ပေးရေး နှင့် အာဟာရ ချို့တဲ့မှု လျော့ချရေး (LEARN) စီမံချက်ဆောင်ရွက်နေပြီး၊ သူတို့၏ အခြေခံ နှင့် အဆင့်မြှင့် သင်တန်း ဆွေးနွေးပွဲများ ဆောင်ရွက်နေ သည်။ TBC အဖွဲ့၏ အာဟာရဆိုင်ရာ စံနှုန်းကျ သင်ရိုးညွှန်းတမ်းကို ပင်မအားဖြင့် အသုံးပြု၍ သင်ကြားပို့ချပေးနေသည်။ LEARN စီမံချက်၏ သင်ရိုးညွှန်းတမ်းကို အွန်လိုင်းမှ ပို့ချပေးနိုင်ရန် အနည်းငယ်မွမ်းမံမှုပြုပြီး၊ ဉာဏ်သစ်လောင်း သင်တန်းများ အဖြစ် ဆင့်ပွားပို့ချပေးနိုင်သည်။

စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍတွင်၊ မျိုးစေ့နှင့် စပါးဘဏ် စီမံခန့်ခွဲမှု သင်တန်းတစ်ခုကို TBC အဖွဲ့၏ စိုက်ပျိုးရေးအရာရှိက ကရင်နီမိတ်ဖက် အဖွဲ့အစည်းများဖြင့် ပို့ချ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။ သင်တန်းခေါင်းစဉ်များတွင် စိုက်ပျိုးခြင်း၊ နေသွေ့ အခြောက်ခံခြင်း၊ စပါး အခြောက်လှမ်းခြင်း၊ စပါးသိုလှောင်ခြင်း၊ သီးနှံများ ထိန်းသိမ်းခြင်း/သိမ်းဆည်းခြင်း၊ ဥပဒေ/စည်းမျဉ်းများ ရေးဆွဲခြင်းနှင့် ကော်မီတီ အဖွဲ့ဝင်များအကြား တာဝန်နှင့် ဝတ္တရားခွဲဝေပေးခြင်းတို့ ပါဝင်သည်။

COVID-19 နှင့် စစ်အာဏာသိမ်းမှုကြောင့် စိန်ခေါ်မှုကြီးမားနေသော အခြေအနေအောက်၌၊ ဒေသခံမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ ၏ စွမ်းရည် နှင့် လိုက်လျောညီထွေ ဆောင်ရွက်နိုင်စွမ်းသည် အထူးအရေးကြီးပြီး၊ ယခုကာလတွင် လုပ်ငန်း အစီအစဉ်များ ဆက်လက်၍ သေချာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ အကူအညီများ ပေးအပ်နိုင်ရေးတို့အတွက် အထူးအရေး ကြီးပါသည်။

TBC အဖွဲ့၏ ဘဏ္ဍာရေးအခြေအနေ သုံးသပ်ချက်

TBC အဖွဲ့၏ ဘဏ္ဍာရေးအခြေအနေ (၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇွန်လ ၃၀ ရက်နေ့အထိ) အကျဉ်းချုပ်ကို အောက်ပါဇယားတွင် ဖော်ပြ ထားပါသည်။

ထိုင်းဘတ်ဖြင့်- သန်းပေါင်း (အမျိုးအမည်)	မူလဘတ်ဂျက်	နောက်ဆုံး ခန့်မှန်း	ကွာခြားမှု
ဝင်ငွေ	၆၅၁	၉၈၅	၃၃၄
အသုံးစရိတ်များ	(-) ၅၄၄	(-) ၆၉၅	၁၅၁
ရန်ပုံငွေတွင် စုစုပေါင်းရွှေ့ပြောင်းမှု	၁၀၇	၂၉၀	၁၈၃
ရန်ပုံငွေ အဖွင့် စာရင်းရှင်	၁၉၂	၁၉၂	-
ရန်ပုံငွေ စာရင်းပိတ် လက်ကျန်	၂၉၉	၄၈၂	၁၈၃
ကန့်သတ်ထားသော ရန်ပုံငွေ	၂၁၁	၃၈၇	၁၇၆
သတ်မှတ် ခေါင်းစဉ်ထားသော ရန်ပုံငွေ	၅၉	၆၀	၁
အထွေထွေ ရန်ပုံငွေ	၂၈	၃၅	၇
စုစုပေါင်း ရန်ပုံငွေ လက်ကျန်စရင်း	၂၉၉	၄၈၂	၁၈၃
ငွေစာရင်း ရှင်းတမ်း			
စုစုပေါင်း မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သော ပိုင်ဆိုင်မှု	၁	၁	-

အလှူရှင်များထံမှ ရရှိရန်ရှိ	၁၉၈	၃၃၆	၁၃၈
ထောက်ပံ့သူများထံသို့ (ပေးရန်ငွေ)	(-) ၅၀	(-) ၆၀	၁၀
ဘဏ်စာရင်း လက်ကျန်ငွေ	၁၅၀	၂၀၅	၅၅
စုစုပေါင်း ပိုင်ဆိုင်မှုများ	၂၉၉	၄၈၂	၁၈၃
ငွေဖော်နိုင်မှု (Liquidity)	၁၀၀	၁၄၅	

ဝင်ငွေ

TBC အဖွဲ့က ယခုနှစ်အစကို ခန့်မှန်း ဝင်ငွေ ထိုင်းဘတ် ၆၅၁ သန်းဖြင့် အစပြုပြီး၊ ယခုနှစ်ကုန်တွင် ထိုင်းဘတ် ၉၈၅ သန်း (၅၁% တိုးမြှင့်) ဖြင့် လက်ရှိ အဆုံးသတ်ရန် စီစဉ်ထားသည်။ ဤသို့ မြင့်မားလာခြင်းမှာ အဓိက အကြောင်း ၃ ချက် ရှိသည်။ ၁။ အများဆုံးရရှိသော ထောက်ပံ့ငွေသည် မူလက ခန့်မှန်းထားသည်ထက် အမြင့်မားဆုံး နိုင်ငံခြားငွေလဲနှုန်းဖြင့် ရရှိခဲ့သည်။

၂။ COVID-19 ကူးစက်ကပ်ဘေး ဆက်လက်သက်ရောက်နေမှုကို ဖြေရှင်းနိုင်ရန် အပိုဆောင်း ရန်ပုံငွေ ရရှိနိုင်ခဲ့သည်။
 ၃။ ဖေဖော်ဝါရီလမှစတင်၍ စစ်အာဏာသိမ်းမှုကြောင့် ဆက်လက်၍ ထိခိုက်နစ်နာနေရသူများကို ပံ့ပိုးမှုများ ပေးခြင်းတို့ ကြောင့် ဖြစ်သည်။

အစိုးရများထံမှ ထည့်ဝင်လှူဒါန်းငွေသည် စုစုပေါင်းဝင်ငွေ၏ ၉၇% ရှိပြီး၊ အမေရိကန် ပြည်ထောင်စုအစိုးရက BPRM မှ တဆင့် အကြီးမားဆုံးအလှူရှင်အဖြစ် (၆၁%) ဆက်လက်ရှိနေသည်။ BPRM က အဓိကအားဖြင့် စခန်းများအားလုံး အတွက် လိုအပ်သော စားနပ်ရိက္ခာ၊ မီးသွေးလိုအပ်ချက်များအတွက် ငွေသားပင်မ ထောက်ပံ့ပေးနေသည်။

ယူကေအစိုးရ (FCDO) က စုစုပေါင်းဝင်ငွေ၏ ၁၃% ရှိပြီး၊ TBC အဖွဲ့၏ အစီအစဉ်အများစုအတွက် လွှမ်းခြုံထောက်ပံ့ပေးနေ သည်။ အခြားသော အစိုးရထောက်ပံ့ငွေများမှာ ဩစတြေးလျ (ANCP/DFAT)၊ ဒိန်းမတ် (DANIDA)၊ LIFT (UNOPS)၊ နယူး ဇီလန် (MFAT)၊ ဆွီဒင် (Sida) နှင့် UNOCHA တို့ ထံမှ ရရှိသည်။

အစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်းများထံမှ ထောက်ပံ့ငွေများကို Caritas Australia, Church World Service, နှင့် ICCO တို့ ထံမှ ရရှိသည်။ စုစုပေါင်းရန်ပုံငွေအားဖြင့် TBC ဝင်ငွေ စုစုပေါင်း၏ ၂% ရှိသည်။

၂၀၂၁ ခုနှစ် နှစ်စဉ်ဝင်ငွေမှ ခန့်မှန်း ထိုင်းဘတ် ၂၅၆ သန်း သို့မဟုတ် ၂၇% ကို ထိုင်းနိုင်ငံ နှင့် မြန်မာနိုင်ငံရှိ အရေးပေါ်အခြေ အနေအတွက် တုံ့ပြန် ထောက်ပံ့မည် ဖြစ်သည်။ ထောက်ပံ့လှူဒါန်းသူများကို ထိုင်းဘတ်ငွေ ပမာဏအားဖြင့် အစီအစဉ်အရ ဖော်ပြရမည်ဆိုလျှင် MFAT-နယူးဇီလန် (ထိုင်းဘတ် ၉၇ သန်း)၊ BPRM- ယူအက်စ်အေ (ထိုင်းဘတ် ၅၄ သန်း)၊ FCDO- ယူကေ (ထိုင်းဘတ် ၄၃ သန်း)၊ (43M), UNOCHA-MHF (ထိုင်းဘတ် ၂၄ သန်း)၊ ဥရောပ သမဂ္ဂ-UNOPS-NRM via DCA (ထိုင်းဘတ် ၁၁ သန်း)၊ World Vision (ထိုင်းဘတ် ၉ သန်း)၊ COBA (ထိုင်းဘတ် ၆ သန်း)၊ Caritas- ဩစတြေးလျ (ထိုင်းဘတ် ၄ သန်း)၊ နှင့် Sida via NRC (ထိုင်းဘတ် ၄ သန်း) တို့ ဖြစ်ကြသည်။

၂၀၂၁ ခုနှစ် ဝင်ငွေ ထိုင်းဘတ် ၉၈၅ သန်း

UNOPS-LIFT Fund ၄.၅%

UNOCHA- MHF ၃.၂%

UNOPS- DCA/NEXUS ၁.၁%

SIDA- NRC ၀.၄%

နယူးဇီလန်- MFAT ၉.၉%

စုစုပေါင်း- အစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့များ ၃.၀%

ဩစတြေးလျ- DFAT (ANCP) ၀.၆%

ဩစတြေးလျ- DFAT (IRC) ၃.၆%

DANIDA- DCA ၀.၆%

ယူကေ- FCDO (ထိုင်းနိုင်ငံ နှင့် မြန်မာ) ၁၂.၃%

ယူအက်စ်အေ- BPRM (IRC) ၆၀.၉%

အသုံးစရိတ်များ

ဇန်နဝါရီလမှ ဇွန်လအထိ အသုံးစရိတ် စုစုပေါင်းမှာ ထိုင်းဘတ် ၃၁၂ သန်း (ဘတ်ဂျက်၏ ၄၄%) နှင့် ပြန်ပြင်ရေးဆွဲထားသည့် နှစ်ကုန် ခန့်မှန်းချက်မှာ အများဆုံး ထိုင်းဘတ် ၆၉၅ သန်းအထိ ရောက်ရှိနိုင်သည်။ အသုံးစရိတ် ပမာဏမှာ TBC အဖွဲ့အနေ ဖြင့် ထိုင်းနိုင်ငံသို့ ထွက်ပြေးလာခြေ ရှိသူများအတွက် အကြိမ်မည်မျှ အရေးပေါ်ရန်ပုံငွေ ထောက်ပံ့မှုများ ပြုရမည့်အပေါ် မူတည်သည်။ TBC အဖွဲ့က COVID-19 မတိုင်မီ အခြေအနေအတိုင်း လုပ်ငန်းဆောင်တာများ ပြန်လည်လုပ်ဆောင်ရန် ဘတ်ဂျက်ကို ရေးဆွဲထားသည်။ သို့တိုင်အောင် ဤသို့ဖြစ်နိုင်ဖွယ် မရှိပါ။ နယ်စပ်ဒေသများတွင် ခရီးသွားလာမှု ကန့်သတ် ခြင်းသည် ယခုနှစ်ကုန်တိုင် ဆက်လက်၍ တည်ရှိနေဖွယ် ရှိသည်။ သို့ဖြစ်ရာ သက်ဆိုင်ရာ ချွေတာစုဆောင်းမိသော ငွေများ ကို အခြားလိုအပ်ချက်များအတွက် ပြန်လည်ခွဲဝေ သုံးစွဲရမည်ဖြစ်သည်။ ဥပမာ- အမိုးအကာနှင့် စခန်းများ၏ အခြားလိုအပ် ချက်များ ဖြစ်သည်။

အဓိကကျသော မှတ်ချက်များ-

- COVID 19 ကူးစက်ကပ်ဘေးကြောင့် နှင့် ပတ်သက်နေသည့် ထောက်ပံ့မှုကွင်းဆက် ပြတ်လပ်မှု ပြဿနာများ ကြောင့်၊ နှောင့်နှေးမှုများကြောင့် TBC အဖွဲ့က အပိုဆောင်း မီးသွေးကို ဆက်၍ သိုလှောင်ထားရှိသည်။
- အချို့သော ပစ္စည်းအမယ်များ ထောက်ပံ့မှု ပြတ်လပ်ခြင်းကြောင့် ဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်ခဲ့သည်။ သို့သော် မူလက မျှော်လင့်ထားသည့် အတိုင်းအတာအထိ မတက်ခဲ့ပါ။ TBC အဖွဲ့က ဒုက္ခသည်များ ဝယ်ယူနေကြသည့် ကုန်ပစ္စည်း များ၏ ဒေသဈေးကွက်နှင့် ဈေးနှုန်းများကို ဆက်လက်၍ စောင့်ကြည့် လေ့လာနေပြီး၊ သူတို့ ဝယ်နိုင်စွမ်းရှိနိုင် အောင်၊ လုံလောက်သော အစားအစာကို ရရှိနိုင်အောင် သေချာ ဆောင်ရွက်ပေးနေသည်။

- ၂၀၂၁ ခုနှစ်အတွက် ဘတ်ဂျက်ခန့်မှန်းချက်များအရ အစားအသောက်အတွက် ထောက်ပံ့ပေးမှုသည် COVID-19 မဖြစ်ပွားမီ အခြေအနေ ဧူလိုင်လသို့ ပြန်လည်လျော့ကျနိုင်သည်။ သို့သော် ယခုနှစ်ကုန်တိုင် အတူတူပင် ရှိနေဆဲ ဖြစ်သည်။
- မြန်မာနိုင်ငံ အစီအစဉ်သည် ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် TBC အဖွဲ့၏ စုစုပေါင်း ဘတ်ဂျက်၏ ၂၅% ခန့်မှန်း ရှိပြီး၊ ယခင်နှစ်နှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် ၁၁% မြင့်မားလာသည်။ အသုံးစရိတ်အများစုကို အရေးပေါ်တုံ့ပြန် ကူညီမှုများအတွက် ခွဲဝေသုံးစွဲခဲ့ သည်။

ပုံ ၃။ ၂၀၂၀-၂၀၂၂ မဟာဗျူဟာ ဦးတည်ချက်များအတွက် အသုံးစရိတ်များ

မဟာဗျူဟာ ဦးတည်ချက်များ	မူလ ဘတ်ဂျက်	ပြန်လည်ပြင်ဆင် ဘတ်ဂျက်
၁။ လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များ	၃၆၇,၆၅၂,၀၀၀	၅၁၈,၇၅၀,၀၀၀
၂။ စားနပ်ရိက္ခာ လုံခြုံရေးနှင့် အာဟာရ ရရှိမှု	၃၀,၀၁၅,၀၀၀	၃၀,၀၁၅,၀၀၀
၃။ ကာကွယ်ပေးမှု ဝန်းကျင် နှင့် လုံခြုံသော အနာဂတ်များ	၃၆,၀၉၃,၀၀၀	၃၆,၀၉၃,၀၀၀
၄။ တာဝန်ယူ တာဝန်ခံမှု နှင့် မိတ်ဖက်ပြုမှု	၂၅,၀၀၀,၀၀၀	၂၅,၀၀၀,၀၀၀
အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ ကုန်ကျစရိတ်များ	၈၁,၅၀၀,၀၀၀	၈၁,၅၀၀,၀၀၀
ရန်ပုံငွေ ဖန်တီးရန် ကုန်ကျစရိတ်များ	၉၀၀,၀၀၀	၉၀၀,၀၀၀
အုပ်ချုပ်စီမံမှု	၂,၂၅၀,၀၀၀	၂,၂၅၀,၀၀၀
ငွေလဲလှယ်နှုန်းကြောင့် ဆုံးရှုံးမှု	၁,၀၀၀,၀၀၀	၁,၀၀၀,၀၀၀
စုစုပေါင်း	၅၄၄,၄၁၀,၀၀၀	၆၉၅,၅၀၈,၀၀၀

ယခုနှစ်အတွက် နောက်ထပ်အပိုဆောင်း ရန်ပုံငွေများအားလုံးကို လူသားချင်းစာနာမှု လိုအပ်ချက်များဆိုင်ရာ ရည်မှန်းချက် အတွင်း ကျရောက်သော လုပ်ငန်းဆောင်တာများ အားလုံးအတွက်နှင့်၊ အဓိကအားဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ အကျပ်အတည်းအတွက် အရေးပေါ်တုံ့ပြန် ကူညီမှုများ၊ လက်ရှိဖြစ်ပွားဆဲ COVID-19 ကူးစက်ကပ်ဘေးအတွက် သုံးစွဲပါသည်။

အခြား ဘဏ္ဍာရေးနှင့်ပတ်သက်သည့် သတင်းများ

နိုင်ငံခြားငွေကြေး လဲလှယ်နှုန်းကြောင့် ဆုံးရှုံးမှုများကို အကောင်းဆုံး ကာကွယ်နိုင်ရန် မဟာဗျူဟာတစ်ခုအဖြစ် TBC အဖွဲ့ က ၂၀၂၁ ခုနှစ်အတွက် အလှူရှင် အစီရင်ခံစာပေးပို့ခြင်း မူဝါဒကို ပြန်လည်ပြင်ဆင် အကောင်အထည် ဖော်ခဲ့ပါသည်။ စီမံ ကိန်းတခုလုံး အပြည့်အဝကာလအတွက် အလှူရှင်များထံမှ ရရှိသော ဝင်ငွေများကို အစီရင်ခံရမည့်အစား၊ TBC အဖွဲ့က ယခု အခါ ထိုင်းနိုင်ငံ ဗဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုဒ်မှ လစဉ်ငွေလဲ ပျမ်းမျှနှုန်းကို အသုံးပြု၍ အစီရင်ခံပါသည်။

နောက်ဆုံးအနေဖြင့် TBC အဖွဲ့ မျှော်လင့်မထားသည့် ဘဏ်ကိစ္စဆိုင်ရာ ပြဿနာများကို ပြေလည်အောင် ဖြေရှင်းနေဆဲ ဖြစ် သည်။ TBC အဖွဲ့၏ ဆယ်စုနှစ် ၂ ခုကြာ သုံးခဲ့သည့် စတန်းဒတ် ချာတာဘဏ် (Standard Chartered Bank) သည် ထိုင်း နိုင်ငံနှင့် အင်္ဂလန်နိုင်ငံရှိ မိမိတို့၏ ဘဏ်စရင်းကို ပိတ်ရမည် ဖြစ်သည်။ ဤဘဏ်စရင်းများသည် ငွေလဲလှယ်နှုန်း မတည်

ငြိမ် ပြောင်းလဲမှုများ စီမံနိုင်ရေးအတွက် အဓိကအချက်ဖြစ်သည်။ ပင်မ အကြီးဆုံးအလှူရှင်များဖြစ်သည့် BPRM နှင့် FCDO တို့ထံမှ ငွေဝင်လာပါက စီမံနိုင်သည်။ သို့သော်လည်း လက်ရှိတွင် ခရီးသွားလာမှု ကန့်သတ်မှုများ ရှိနေခြင်းနှင့် ဘဏ်များက အသစ်သော ဖောက်သည်များ မရယူလိုခြင်းတို့ကြောင့် TBC အဖွဲ့က ယူကေနိုင်ငံရှိ အခြားသောဘဏ်တစ်ခုတွင် ငွေစာရင်း ဖွင့် ရဖွယ်ရှိသည်ဟု မျှော်လင့်ထားသည်။

၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် ဘဏ္ဍာရေး အလားအလာ

TBC အဖွဲ့က ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် ဘတ်ဂျက်ကို အစီအစဉ် ပြင်ဆင်ရေးဆွဲရာ၌ အောက်ဖော်ပြပါ သက်ရောက်နိုင်သော ကိန်း ရှင်များကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားပါသည်။

- လက်ရှိစခန်းများရှိ လူဦးရေသည် ခန့်မှန်း ၈၀,၀၀၀ ဝန်းကျင်တွင် ကာလမခန့်မှန်းနိုင်သော အတိုင်းအတာအထိ ကျန်ရှိနေမည်။
- စားနပ်ရိက္ခာကဒ် တန်ဖိုးနှင့် မီးသွေးဈေးနှုန်းတွင် ၄% ငွေကြေးဖောင်းပွမှုကို ထည့်သွင်းတွက်ချက်၍၊ အကြီးမားဆုံး သော အသုံးစရိတ်အဖြစ် ဆက်ရှိနေမည်။
- COVID 19 ကူးစက်ကပ်ဘေး ကန့်သတ်မှုများကြောင့် ဒုက္ခသည်များ၏ ဝင်ငွေရရှိနိုင်မှု အခွင့်အလမ်းများအတွက် အကန့်အသတ် ဖြစ်စေသည်။
- TBC အဖွဲ့က လက်ရှိအလှူရှင်များအားလုံးထံမှ စခန်းများရှိ ယင်း၏ ပုံမှန်လုပ်ငန်း အစီအစဉ်များအတွက် အလားတူ ပမာဏရန်ပုံငွေ ရရှိမည်ဟု မျှော်မှန်းထားသည်။
- နိုင်ငံခြားငွေလဲနှုန်း အတက်အကျ ပြောင်းလဲခြင်းသည် TBC အဖွဲ့၏ ဘတ်ဂျက်အတွက် အဓိကသက်ရောက်မှု အကြောင်းအချက် တခုအဖြစ် ဆက်ရှိနေမည်။
- အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ကူညီမှု စွမ်းဆောင်ရည်ကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းထားရန် လိုအပ်သည်။

အနာဂတ် အလားအလာ

မြန်မာနိုင်ငံ၏ အကျပ်အတည်းကြောင့် ဒုက္ခသည်များ၏ အနာဂတ်ရွေးလမ်းများအတွက် ယခင်ကထက် ပို၍ ချဲ့ထွင်ပေးရန် ပို၍ အရေးကြီးလာသည်။ အိမ်ပြန်ရေး မျှော်လင့်ချက်များ နည်းသွားသောကြောင့် စခန်းပြင်ပတွင် အခြားသော ရွေးချယ်စရာ နည်းလမ်းများ လိုအပ်လာသည်။ သို့သော်လည်း ထိုင်းနိုင်ငံနှင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် COVID-19 ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု သိသာထင်ရှားသည့် အတိုင်းအတာ မရှိသေးလျှင်၊ စခန်းပြင်ပသို့ ဒုက္ခသည်များ သွားလာနိုင်မှု အကြီးအကျယ် ကန့်သတ်မှုများ ရှိနေဦး မည် ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် စစ်အင်အားတိုးချဲ့ချထားမှု ဆက်၍ မြင့်မားနေဖွယ်ရှိရာ မိမိတို့၏ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ လုံခြုံရေးကို ချိန်ညှိ၍ ရွှေ့ပြောင်းထွက်ပြေးနေရသည့် လူထုများအတွက် လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များ ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေးကို ဦးစားပေးအဖြစ် ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်သည်။

TBC အဖွဲ့က ၂၀၂၀-၂၂ မဟာဗျူဟာအတိုင်း ဆက်လက်ကိုင်စွဲထားဆဲ ဖြစ်သည်။ သို့သော် အချိန်ကြာမြင့်စွာ ပိုမို၍ အကောင်အထည် ပေါ်နိုင်မည်ကို အသိအမှတ်ပြုထားပါသည်။ ပို၍ ရှည်ကြာသည့် စိတ်ပိုင်းဖြတ် ဆောင်ရွက်မှုနှင့် အလှူရှင် များထံမှ ပြောင်းလွယ်ပြင်လွယ်ရှိမှု လိုအပ်ပါမည်။ TBC အဖွဲ့နှင့် ယင်း၏မိတ်ဖက်အင်အားစုများက အစဉ်

ပြောင်းလဲနေသော လက်တွေ့အခြေအနေများနှင့်အညီ ချိန်ညှိဆောင်ရွက်သွားရမည် ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပိုများသော ပြည်တွင်းဒုက္ခသည် IDPs များ မြင်တွေ့ရမည် မျှော်လင့်ထားပြီး၊ ထိုသူများက ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ဖြစ်စေ၊ မြန်မာနိုင်ငံ နယ်စပ်ရှိ တိုင်းရင်းသားအဖွဲ့အစည်းများ ထိန်းချုပ်ရာဒေသများတွင်ဖြစ်စေ အကာအကွယ်ယူ ခိုလှုံရန် ကြိုးပမ်းလာကြမည် ဖြစ်သည်။ ထိုသူများသည် ပြည်တွင်း ဒုက္ခသည်များအဖြစ်၊ သို့မဟုတ် အနာဂတ် ဒုက္ခသည်များ ဖြစ်လာနိုင်ကြပါသည်။ သေချာသည်မှာ ဒေသတွင်း တည်ငြိမ်မှု မရှိပါလျှင်၊ လူသားချင်း စာနာမှုဆိုင်ရာ အကူအညီများ တိုး၍လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။

TBC would like to thank its Donors and Members for their generous contributions and support

